
 

Kevyt analyysi eläkeläisjärjestöjen yhteisestä 

vaalikeskustelusta,  

joka oli meidän organisoima. Aimo Salonen teki siitä jo jutun Heilin verkkoversioon, klikkaa linkkiä: 

https://www.heili.fi/paikalliset/8378707 

Sali oli lähes täysi, 75-80 kanssakulkijaa. Keskustelijoita kuusi, KD:n edustaja estynyt. Pyysin keskustelijoiksi 

erilaisia ikäihmisiä kaupungin eri puolilta ja myös yli kuntarajan, huom. aluevaalit. Keskustelu oli 

kokonaisuutena hyvähenkinen. 

Rajoitettu aika tarkoitti keskittymistä muutamiin ikäihmisiä kiinnostaviin teemoihin. Jopa 90% meistä pitää 

soteasioita tärkeimpinä, joten painopiste oli hyvinvointialueessa.  

Alkukevennyksenä kysyin meille harmaille panttereille oikeaa nimitystä. Ikäihminen tuntui olevan 

keskustelijoiden mieleen. 

Keskustelijat ja yleisö olivat yksimielisiä siitä, että hyvinvointialueen olisi pitänyt asettaa perustuslaki eli 

palveluiden tuottaminen rahoituksen eli talouden tasapainottamisen edelle. 

Omalääkäri ja omahoitaja olivat myös yhteisiä tavoitteita. Sotekeskuksille keskustelijat kannattivat 

aluekohtaisia toimintavapauksia. 

Kunnan palveluita koskeva osuus oli supistettava kahteen toisiaan sivuavaan teemaan, ennaltaehkäisevä 

toiminta ja seniorikortti. Hinnanlaskun myötä kortin myynti kaksinkertaistui. Myynnin edelleen lisäämiseen 

eli ikäihmiset liikkumaan, oli keskustelijoiden vastaus yksiselitteinen: Kortista tiedottamista lisättävä. Kortin 

käyttöalan laajentaminen nousi esiin. Ennaltaehkäisevänä nähtiin liikunnan lisäksi kulttuuri ja kaikki 

toiminta, mikä saa ikäihmiset osallistumaan.  

Ikäihmisten kyky ja halu hoitaa kaikkia asioita netin kautta oli yhteinen huolen aihe. Terveydenhuollon 
todettiin toimivan erinomaisesti, kunhan vain pääsee sen palvelujen piirin, ongelma onkin juuri palveluihin 
pääsemisessä.  
Muista äänestää!   
Terveisin Ari 
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